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پرونده خالقی در شعب 15 گانه رسیدگی به اعتبارنامه ها
اظهارات وزیر کشــور در افتتاحیه مجلس دهم نشان از آن داشت که وزارت کشور پرونده مینو خالقی را بسته شده نمی 
داند. رحمانی فضلی روز گذشته بار دیگر بر تفاوت نظر وزارت کشور و شورای نگهبان دراین خصوص تاکید کرد و گفت 
مسئله را به مراجع ذی صلاح و مجلس برای ارائه استفساریه ارجاع داده است. حالا و با تشکیل شعب 15 گانه رسیدگی 
به اعتبارنامه ها موضوع در مجلس دهم مطرح شــده اســت. محمد جواد فتحی یکی از نمایندگان شعبه ای است که 
در آن پرونده خالقی در دســت بررسی است. فتحی در این خصوص به ایلنا گفته است: در جلسه اخیر نظراتم را در مورد 
ایــن پرونده اعلام کردم که باتوجه به اینکه مباحث من کاملا حقوقی بود، ۲ نفر از مخالفان تندروی ارســال اعتبارنامه 

به مجلس که در این شعبه حضور داشــتند نیز با ما هم نظر شدند. نماینده مردم تهران در مجلس دهم درباره بازخورد دیگر نمایندگان عضو این شعبه 
نسبت به اظهارات او درباره مینو خالقی خاطرنشان کرد: بازخورد بسیار خوبی صورت گرفت و اکثر نمایندگان به دلیل اینکه مباحث بنده کاملا حقوقی 

بود، نظر مثبتی داشتند.
او گفت: باتوجه به اینکه شورای نگهبان پس از اعلام نتایج انتخابات صلاحیت یک نامزد خاص را رد کرده و اساسا امکان اظهارنظر از سوی شورای 

نگهبان پس از پایان یافتن موعد قانونی وجود ندارد، قصد داریم از رئیس مجلس درخواست کنیم که این اعتبارنامه را تحویل بگیرد.
فتحی اعلام کرد: در صورتی که وزارت کشــور، ریاســت جمهوری و شــخص رئیس جمهور هم این اعتبارنامه را صادر نکنند، اهمیت ندارد، چراکه 
برگه اعتبارنامه ای که از سوی وزیر کشور در اختیار مجلس قرار می گیرد، یک برگه تشریفاتی و صوری است و به هیچ عنوان یک سند حقوقی نیست.

جوانفکر: در برابر ماموران قضایی تمرد نکردیم
یک جلسه دیگر از دادگاه رسیدگی به پرونده علی اکبر جوانفکر، مشاور محمود احمدی نژاد امروز برگزار شد. دادگاهی 
که با شکایت دادســتانی ودر ماجرای اتفاقات روزنامه ایران در زمان حضور علی اکبر جوانفکر در رسانه دولت تشکیل 

شده و جلسات پایانی خود را به ریاست قاضی حیدری پشت سر می گذارد.
جوانفکــر کع امــروز به همراه وکیلیــش در شــعبه 1057 دادگاه ویــژه کارکنان دولت حضــور یافته بود پــس از پایان 
جلســه دادگاه بــا حضور در جمــع خبرنــگاران در رابطه با جلســه امروز گفت:  در جلســه نخســت ما ادله خــود را به 
دادگاه ارائــه کردیم، در آن جلســه ایراداتی مطرح شــد که ســرانجام رفع اشــکال صــورت گرفــت. وی ادامه داد: 

امــروز به عنوان جلســه دوم توضیحاتــی را به دادگاه ارائه کردیم. در این جلســه من و ســه تــن از همکارانم حضــور یافته بودیم. اعتقــاد دارم من و 
همکارانــم در برابــر ماموران قضایــی تمرد نداشــته ایم و در برابر دســتور مقام قضایی نیز ایســتادگی نکرده ایــم. جوانفکر خاطرنشــان کرد:  دلایل 
 خــود را مبنی بــر رد اتهام به دادگاه ارائــه کردیم؛ چرا که رفتار ما زیر پا گذاشــتن قانون نبــود. بلکه آنهایی کــه در آن روز آنگونه رفتــار کردند قانون را 

زیر پا گذاشتند. 
مشاو رسانه ای رئیس دولت دهم اظهار کرد: در جلسه امروز ما ادله خود در رد این اتهام را اثبات کردیم، اما با این حالت تابع قانون و رای دادگاه هستیم. 
وی افزود:  امروز آخرین جلســه دادگاه تشکیل شد که علاوه بر من ســه تن از همکارانم از خود دفاع کرده ایم و امیدوارم تبرئه شویم. به گفته  جوانفکر 

دادگاه رای مربوطه را یک هفته تا 10 روز پس از آخرین جلسه دادگاه صادر خواهد کرد.

 اگر از حمله نظامی 
 ناامید نمی شدند، 
مذاکره نمی کردند

گر  یک مذاکره کننده ارشد هسته ای ایران گفت: ا
کشــورهای 1+5 از حمله نظامی بــه ایران ناامید 
نشــده بودند و آن را امکان پذیر می دانســتند قطعا 

راه مذاکره را انتخاب نمی کردند.
ســید عباس عراقچــی، معاون وزیر امــور خارجه 
کشورمان عصر روز یک شنبه در دانشگاه خوارزمی 
با بیــان این که دســتاوردهای برجــام فوق العاده 
بوده اســت، گفت: آن چه تاریــخ قضاوت می کند 
دســتاورد بزرگی بود که در پــی مقاومت 10 تا 1۲ 
ساله در نتیجه مذاکرات توانستیم به آن برسیم. او 
گفت: پذیرش برنامه هســته ای ایران تنها موردی 
است که شــورای امنیت سازمان ملل به آن شکل 
که در برجام آمده اســت مورد صحه گذاشته شده 

است.
معاون وزیر امور خارجه در ادامه ســخنانش چهار 
مولفه موثــر در موفقیــت مذاکــرات را توانمندی 
نظامــی و دفاعــی، توانمنــدی مــردم در برابــر 
فشارهای اقتصادی، توانمندی علمی و تکنولوژی 
در عرصه هســته ای و نیز توانمنــدی دیپلماتیک 
دانست و افزود: اگر کشــورهای 1+5 قادر بودند 
به ایــران حمله کنند این کار را می کردند. اما آن ها 
از آن جایی که این موضوع ناامید شدند راه مذاکره 
را در پیش گرفتند. وی ادامه داد: تحریم ها فشــار 
زیادی به ایران وارد کرد و هنوز هم وارد می کند اما 
این فشارها نتوانســت به مرحله ای که ملت ایران 

را به زانو درآورد.
این دیپلمات ارشــد کشــورمان در ادامــه تصریح 
کرد: آن چه که تمامی مولفه های قدرت را می تواند 
در عرصــه بین المللی بــه منافع ملــی تبدیل کند، 
توانمندی دیپلماتیک اســت. اگر دیپلماتی قوی و 
ماهر نباشــد نمی تواند سایر مولفه های قدرت را به 

اهداف و منافــع ملی مورد نظر تبدیل کند.

شرایط برای واریز پول 32 تن آب سنگین 
فراهم شده است

معاون ظریف ســپس در جمع خبرنگاران از فراهم 
شدن شــرایط برای واریز پول 3۲ تن آب سنگین به 
حساب ســازمان انرژی اتمی ایران از سوی آمریکا 
خبر داد. ســید عبــاس عراقچــی گفــت:  آمریکا 
متقاضی 3۲ تن آب سنگین است و در حال مذاکره 
برای همین مقــدار با آن ها هســتیم. کار معامله با 
آمریکا به اتمام رسیده است، همان طور که سازمان 
انرژی اتمی اعــلام کــرد. البته منتظــر اطمینان 
حاصل کردن از نحوه پرداخت هزینه آب ســنگین 
هستیم تا هزینه مورد نظر به حساب سازمان انرژی 
اتمی واریز شــود و بعد کالا از کشــور خارج شود تا 
گرفتار بحث های مصادره اموال نشــویم. عراقچی 
افزود: تا جایی که خبر دارم پول 3۲ تن آب سنگین 
در شرف وارد شــدن به حساب سازمان انرژی اتمی 

است.
معاون ظریف درخصوص  این که آیا ما برای فروش 
مازاد آب سنگین باید در چارچوب زمان بندی خاصی 
عمل کنیم تصریح کرد: ما متعهدیم طبق برجام مازاد 
بر نیاز خــود را برای فروش به بازارهــای بین المللی 
عرضه کنیم. اگر خریداری پیدا شد آن را می فروشیم 
اگر نه کالایی اســت که نزد خودمان نگه می داریم تا 
وقتی برای آن مشــتری پیدا شــود. وی تاکید کرد: 
کارخانه تولید آب ســنگین به کار خود ادامه می دهد 
و خریدار زیادی برای ایــن کالا در دنیا وجود دارد. تا 
الان 3۲ تن فروخته ایم و حدود 40 تن دیگر در حال 

مذاکره است.

لاریجانی رئیس ماند
حضور دو تن از اهل سنت در هیئت رئیسه موقت

انتخابات هیئت رئیسه موقت مجلس شورای اسلامی انجام شد و نتایج هرچند 
دور از نتایج انتخابات بودند، اما دور از انتظارات نبود. نتایج انتخابات نشان می 
داد برنده میدان کسی خواهد بود که بتواند مستقل ها را جذب کند و حالا برنده 
مشــخص شــد. علی لاریجانی با اختلاف 70 رای درمقابل محمدرضا عارف 
رئیس شد و سهم اصلاح طلبان در هیئت رئیســه 3 کرسی در مقابل 5 کرسی 

اصولگرایان، ۲ کرسی پایداری ها و ۲ کرسی مستقل ها بود. 
بنا بر نتایج انتخابات، از مجموع ۲90 نفر، منتخبانی که با حمایت لیســت امید 
وارد مجلس شــدند 1۲0 نفــر، اصولگرایان 83 نفر، مســتقل ها 81 نفر بودند. 
نتایجی که نشان می داد سهم اصلاح طلبان از مجلس 41درصد، اصولگرایان 
۲9درصد و مستقل ها ۲8درصد است. درحالی که حالا این اصولگرایان هستند 
که در هیئت رئیسه سهم 41درصدی دارند و سهم اصلاح طلبان تنها ۲5درصد 
اســت. همچنین در حالی که پایداری ها در این مجلس با 15 کرسی در اقلیت 

محض هستند، توانسته اند ۲ کرسی را در هیئت رئیسه از آن خود کنند. 
با این حال نتایج هیئت رئیســه موقت با پیش بینی ها و انتظاراتی که در دوســه 
هفته اخیر صورت گرفت هم خوانی داشــت. چراکه ترکیب فراکســیون امید و 
فراکســیون فراگیر اصولگرایان که بعدا به ولایت تغییر نام داد، نشان از گرایش 
مستقل ها و نیز اصولگرایان معتدل لیست امید به سمت فراکسیون اصولگرایان 

داشت. 
و امــا از ترکیب اصلاح طلبان و اصولگرایان هیئت رئیســه که بگذریم، اتفاق 
جالب و البته مبارک این دوره حضور دو تن از اهل سنت در هیئت رئیسه برای 
اولین بار اســت. محمد قســیم عثمانی منتخب مردم بــوکان و اصلاح طلب 
بــه عنوان ناظر هیئت رییســه و عبدالکریم حســین زاده منتخــب مردم نقده 
و اصلاح طلب به عنوان دبیر هیئت رییســه انتخاب شــدند. همچنین اتفاق 
جالب دیگر رای نیاوردن علــی مطهری، هرچند با اختــلاف چند رای، برای 
نائب رئیســی بود، اتفاقی که خلاف تصورات بود. بــا این حال برخی می گویند 
ترکیب هیئت رئیســه دائمی متفاوت از این خواهد بــود و علی مطهری نیز در 

آن حضور خواهد داشت.
گفتنی است ترکیب هیئت رئیســه موقت به این صورت است: علی لاریجانی 
)رییس(: منتخب مردم قم، اصولگرا و کاندیدای فهرست امید از حوزه انتخابیه 
قم؛ مسعود پزشــکیان )نایب رییس اول(: منتخب مردم تبریز، اصلاح طلب؛ 
محمد دهقان )نایب رییس دوم(: منتخب مــردم چناران و طرقبه، اصولگرا و 
نزدیک به جبهه پایداری؛ غلامرضا کاتب )دبیر هیات رییســه(: منتخب مردم 
گرمســار، اصولگرا؛ سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی )دبیر هیات رییسه(: 

منتخب مردم مشــهد، اصولگرا و عضو جبهه پایداری؛ اکبــر رنجبرزاده )دبیر 
هیات رییسه(: منتخب مردم اسدآباد، اصولگرا؛ عبدالکریم حسین زاده )دبیر 
هیات رییسه(: منتخب مردم نقده، اصلاح طلب؛ موسوی لارگانی )دبیر هیات 
رییســه(: منتخب مردم فلاورجان، اصولگرا؛ احمد امیرآبادی فراهانی )دبیر 
هیات رییسه(: منتخب مردم قم، اصولگرا و عضو جبهه پایداری؛ بهروز نعمتی 
)ناظر هیات رییسه(: منتخب مردم تهران، اصولگرا و کاندیدای فهرست امید 
از حوزه انتخابیه تهران؛ محمد آشــوری )ناظر هیات رییســه(: منتخب مردم 
بندرعباس، اصولگرا؛ محمد قســیم عثمانی )ناظر هیات رییســه(: منتخب 

مردم بوکان، اصلاح طلب.

عکس یادگاری ما گرفتند، زنبیلشان را جای دیگری گذاشتند
رای 103 عارف در مقابــل 173 لاریجانی اما صدای برخــی اصلاح طلبان را 
درآورد. هرچند پیش تر نیز زمزمه هایی بر عمل نکردن منتخبان لیست امید به 
میثاق نامه شــنیده می شــد، امروز نیز مصطفی کواکبیان گفت 40-50 نفر از 
لیست امید به آن ها پشت کرده اند. کواکبیان در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: 
این که گفته شــود ما ادعا می کردیم که 160 رای داریم اما در عمل انجام نشد 
واقعیت این است که 40 – 50 نفر از دوستانی که با ما عکس یادگاری می گرفتند 
رفتند و زنبیلشان را جای دیگری می گذاشتند و این حالت، حالت خوبی نیست.
وی با بیان اینکه ما باید آنچه که به عنوان نظر اعلام می کنیم نظر فراکسیونی 
باشد، زیرا فراکســیون را تجلی از احزاب می بینیم اظهار کرد: معتقدم که باید 
مجلس را به ســمت حزبی شــدن ببریم. این که بگوییم عده ای زاگرس نشین 
هستند یا البرز نشین و ... این ها نباید ملاک باشد. ملاک باید این باشد که چنین 

تفکر سیاسی در حزب وجود دارد. 
منتخب مردم تهران همچنین در مجلس درباره ی رایزنی های کمیته تعامل نیز 
اظهار کرد: در این رابطه متاسفانه دوستان جواب ندادند. آنها می گفتند بیایید 
از رئیس مجلس شــروع کنیم، اما ما می گفتیم که باید تبادل نظر و گفت وگوها 

از نواب و سایر کرسی ها را شروع کرد.

قرار نبود همه منتخبان لیست امید عضو فراکسیون امید باشند
با این حال محمد علی وکیلی دیگر منتخب تهران در مجلس نظر دیگری دارد. 
وکیلی در گفت و گو با تابناک درخصوص ادعای کواکبیان در خصوص پشــت 
کردن 50 نفر به لیست امید و اینکه این اعداد از کجا می آید در حالی که در جلسه 
فراکسیون امید هم تعداد 105 نفر شرکت داشتند، گفت: به نظر می رسد که در 

این برهه این تعابیر قدری کارشناسی نشده باشد.
ایــن نماینده مجلس گفت: اگر بر مبنای داوری باشــد 166 نفــر از نمایندگان 
فعلی مجلس به کمک لیست امید وارد مجلس شده اند، اما لیست امید در واقع 
متشکل از سه طیف بود که با اجماع اصلاح طلبان، اعتدالیون و اصول گرایان 
معتدل تشکیل شده بود، از ابتدا هم بنا بر این نبود که تمام منتخبان لیست امید 

عضو فراکسیون امید در مجلس شوند.
وکیلی گفت: فراکسیون امید با توجه به این موارد بین 100 تا 115 نفر در نواسان 
بوده است البته طیف اصولگرای مجلس نیز حدود 105 حضو داشتند و در این 
بین حدود 80 نفر از منتخبان به صورت مستقل وارد مجلس شده بودند،  آنچه 
مســلم اســت اینکه طیف آقای لاریجانی به عنوان طیف اصولگرای مجلس 
توانسته اســت آرای بیشتری از مســتقلان را به خود جذب کند و همین باعث 

موفقیت این افراد در رای گیری امروز شد.
این نماینده مجلس همچنین در پاســخ به این ســوال که برخی اصلاح طلبان 
تلاش کردند بین عارف و لاریجانی رقابت ایجاد نشود و با توجه به پیش بینی ها 
عارف امکان رای کمتری داشت، پس چه دلیلی باعث شرکت وی در انتخابات 
هیات رئیسه شد، گفت: انتظار جامعه این بود که عارف برای هیات رئیسه کاندیدا 

شود و به همین دلیل ایشون شرکت کردند.
وی در ادامه افزود: انتظار مــردم از منتخب اول تهران این بود که حتما در این 
انتخابات شرکت کنند، برخی برآوردها نیز نشان از این داشت که اصلاح طلبان 
از اصولگرایان بیشتر هستند اما به هر حال عده ای بودند که ریاست لاریجانی 

را در شرایط موجود به صلاح دانستند.
منتخب لیست امید در پاسخ به این سوال که دلیل کناره گیری عارف از انتخابات 
هیات رئیســه اصلی چیست گفت: وضعیت رای امروز اوضاع داخل مجلس را 
نشــان داد و در واقع تفاوت ها در آرای نمایندگان مشخص شد بنابراین با توجه 
به نتایج به دست آمده، آقای عارف دیگر برای انتخاب هیات رئیسه دائم نامزد 

نخواهد شد.
وکیلی با بیان اینکه به جز عارف دیگر اصلاح طلبان در انتخابات هیات رئیسه 
دائم شرکت می کنند گفت: ما هنوز به آینده امیدوار هستیم و در حال سازماندهی 

نیروهای خود در داخل مجلس و فراکسیون امید هستیم.
این نماینده در پایان گفت: البته اصلاح طلبان در این انتخابات شکست نخورده 
اند و قطعا اعضای هیات رئیسه اصلی تغییراتی خواهد داشت و در انتخابات آتی 
رئیسه قطعا علی مطهری جای دهقان و بنده جای امیرآبادی را خواهیم گرفت 

و اصلاح طلبان بیشتری در هیات رئیسه حضور خواهند داشت.

پیگیری پیگیری روز

بصیرت یعنی همواره آمریکا را محور دشمنی با خود بدانیم
دریادار علی فدوی فرمانده نیروی دریایی سپاه با بیان اینکه تحریم های امریکا هیچگاه کم نشده، تصریح کرد: متاسفانه الان بعد از 37 سال برخی به قدرت شیطان بزرگ و تحریم ها رسمیت می بخشند. 
سردار فدوی افزود: متاسفانه در سالهای اخیر یک سری افراد به این تحریم ها رسمیت داده و اثر وضعی آن را برای مردم علنی کردند که این کار از اواخر دولت قبل شروع شد و الان تشدید شده است. 
فرمانده نیروی دریایی ســپاه اظهار داشت: بعد از برجام، مسئولان مختلف خارجی اصرار دارند که بگویند دشمنی تمام نشــده اما برخی در داخل این را نمی فهمند. فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: 
کسی جرات چپ نگاه کردن به ایران را ندارد چه برسد بخواهد جنگ نظامی کند اما متاسفانه برخی می گویند در شرایط احتمالی جنگ از سوی دیگران هستیم که این حرف کاملا غلط است. 
وی تصریح کرد: این حق جمهوری اسلامی نیست که برخی از افراد اینچنین سخن می گویند در حالیکه گلوی امریکا و استکبار در دست انقلاب اسلامی است. فرمانده نیروی دریایی 
ســپاه افزود: بصیرت یعنی اینکه همواره آمریکا را محور دشمنی با خود بدانیم و آن را با شیطانک های کوچک جایگزین نکنیم.وی با بیان اینکه روند قدرت افزایی ما یک لحظه هم 

متوقف نمی شود، گفت: دشمنان توان واقعی ما را موقعی می فهمند که دیگر بعد از آن، وجود نخواهند داشت.

سیاسی


